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Protokół z XXIX Sesji Rady Gminy, 
która odbyła się w dniu 7 listopada 2013 roku w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy w 

Poświętnem w godzinach 1010-1331 
 
Ad.1. Posiedzenie otworzył i przewodniczył radny Worach Przewodniczący Rady Gminy.          
Na podstawie listy obecności stwierdził kworum władne do podejmowania prawomocnych 
uchwał. Powitał zebranych radych 14 radnych w chwili otwarcia posiedzenia), zaproszonych 
gości, Wójta, sołtysów i kierowników jednostek. Na sekretarza posiedzenia wybrano radnego 
Małachowskiego – wyraził zgodę. Odnośnie porządku posiedzenia zaznaczył, że uchwała 
dotycząca zakupu gruntu będzie miała zmieniony tytuł. 
Ad.2.  Porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie. 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4.  Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z analizy złożonych oświadczeń majątkowych 
radnych. 
5. Informacja Wójta Gminy z analizy oświadczeń majątkowych. 
6. Informacja Wójta Gminy o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2012-
2013. 
7. Informacja z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami. 
8. Podjęcie uchwał: 
a)  w sprawie likwidacji samorządowego zakładu budżetowego o nazwie Zakład Usług 
Komunalnych w Poświętnem, 
b) w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków, 
c) w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu 
budżetowego na rok 2014, 
d)  w sprawie  obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa do obliczenia podatku  
rolnego na obszarze gminy Poświętne w roku 2014, 
e) w sprawie stawek podatku od nieruchomości, 
f ) w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych, 
g) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Poświętne prawa użytkowania 
wieczystego nieruchomości położonej w obrębie miejscowości Gapinin-Kolonia, 
h) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Poświętne 
i) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2013-2016, 
j) w sprawie zmian w budżecie gminy Poświętne na rok 2013, 
k) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
9. Interpelacje radnych. 
10. Zapytania, informacje  i wolne wnioski. 
11. Zamknięcie obrad. 
 
Ad.3. Protokół z poprzedniej sesji przyjęto jednogłośnie. 
Ad.4. Informację z analizy złożonych oświadczeń majątkowych radnych przedstawił radny 
Worach Przewodniczący Rady – uwag nie było. 
Ad.5. Informację z analizy oświadczeń majątkowych pracowników Urzędu i jednostek 
zobowiązanych do składania oświadczeń majątkowych przedstawił Wójt Gminy. 
Ad.6. Informację o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2012-2013 
przedstawiła pani Duraj Sekretarz Gminy, dodała, że do informacji przekazanej radnym 
wkradł się błąd spowodowany przez niekompatybilne oprogramowanie komputerowe. Radni 
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przed sesja otrzymali właściwe informacje. Przeprosiła za utrudnienia. Informacja w obecnej 
formie jest publikowana ostatni raz ze względu na reorganizacje szkół. 
Podczas prezentowania informacji szczegółowych wyjaśnień udzielał dyrektor ZSS. 

- radny Pawlik pytał o skalę staninową, 
- radny Worach pytał o średnie wynagrodzenia, czy kwoty brutto czy netto, 
- pani Duraj wyjaśniła stosowanie skali staninowej, co do wynagrodzeń są to kwoty 

brutto. 
- radny Pawlik pytał o egzaminy oraz politykę kadrowa dyrektora ZSS. 
- pan Fidelus dyrektor ZSS wyjaśnił powody uzyskiwania wyników z egzaminów 

podanych w informacji, ponadto omówił przygotowania uczniów do egzaminów i 
proces nauczania. Dokonał porównania kilku roczników w odniesieniu do wyników 
egzaminów, przedstawił plany związane z poprawą nauczania. 

Ad.7. Informacja z działalności w okresie między  sesjami przedstawił Wójt Gminy – uwag 
nie było. 
Radny Worach ogłosił przerwę. O godzinie 1120 wznowiono posiedzenie. 
Ad.8 a. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła pani Duraj Sekretarz Gminy. 

- Wójt Gminy wyjaśnił powody podjęcia tej decyzji. Dodał, że głównym powodem jest 
możliwość odzyskiwania podatku VAT z realizowanych inwestycji. Przedstawił 
możliwości pozyskania środków na kanalizację, gdzie VAT stanowi znaczące koszty 
niekwalifikowane inwestycji. Zapoznał zebranych ze stanowiskiem izby skarbowej 
odnośnie możliwości odliczenia podatku. Aby była możliwość odzyskania podatku nie 
może istnieć zakład budżetowy, wszystkie faktury vatowskie musi wystawiać gmina. 
Dodał, że w sąsiednich gminach już polikwidowano zakłady, pracowników przejmie 
urząd gminy. 

-  radny Moskwa pytał o przygotowanie urzędu do przyjęcia pracowników zakładu 
- Wójt oznajmił, że nie przewiduje się żadnych zwolnień ani dodatkowych kosztów, być 

może będą nawet oszczędności. 
- pani Kośka Skarbnik Gminy oznajmiła, że w związku z przejęciem zadań zakładu, 

urząd nie jest technicznie przygotowany do przejęcia oprogramowania dotyczącego 
wody i ścieków, nie ma innej możliwości zgrania wszystkiego oprogramowania, musi 
być wymiana i udoskonalenie programów, aby wszystkie współpracowały ze sobą. 
Podczas negocjacji uzgodniono z dostawcą, że płatność zostanie rozłożona na dwa 
lata. Na ten rok zaplanowano kwotę 20 tys. 

Przewodniczący rady poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie likwidacji samorządowego 
zakładu budżetowego o nazwie Zakład Usług Komunalnych w Poświętnem. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 radnych, jeden wstrzymał się od głosu. 
Wójt złożył wniosek, aby wyłączyć pkt. c z porządku z powodu jego bezprzedmiotowości. 
Za wnioskiem głosowało 13 radnych, jeden był przeciw. 
Przewodniczący rady dodał, że pozostałe punkty przesuną się o jeden. 
Ad.8 b. Wójt Gminy stwierdził, że zagadnienie było omawiane szczegółowo podczas 
wspólnego posiedzenia komisji. Przypomniał zebranym zasady sporządzania wniosku i 
wyliczenia kwot taryf. Dodał, że wiele gmin odeszło od dopłat do wody i ścieków urealniając 
w ten sposób taryfy i ceny wody. Zaproponował dostosowanie taryf do rzeczywistej ceny 
wody i opłat ponoszonych przez mieszkańców. 

- radny Kacprzak Bolesław stwierdził, że na komisjach nie było pełnego porozumienia, 
popieram argumentację Wójta odnośnie zakładu jednak, co do wody wydaje sie, że 
jest to za duży wzrost. Zaproponował 50% proponowanego przez Wójta wzrostu taryf. 
Zaapelował o gospodarskie podejście do zagadnienia bez stosowania polityki. 

- radny Pawlik przedstawił stanowisko komisji wspólnej w imieniu pozostałych 
przewodniczących komisji. Dodał, że rozmawiał z mieszkańcami w sprawie wzrostu 
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cen wody i ścieków, nie możemy zbytnio odbiegać od rzeczywistych kosztów. 
Zaproponował cenę wody na poziomie 2,16 brutto za m3. Odnośnie innych podatków 
i opłat Rada uczyniła ukłon w stronę mieszkańców. Ponadto przedstawił wnioskowaną 
wysokość ceny za ścieki w wysokości 4 zł brutto za 1m3, ścieki dowożone kwota 2,60 
netto. 

- Wójt przedstawił wysokość cen za wodę i ścieki, jakie obowiązują w gminach 
ościennych. 

- radny Kacprzak Bolesław oznajmił, że nie można porównywać się z innymi gminami, 
jesteśmy jedną z biedniejszych gmin, trzeba brać pod uwagę zamożność 
mieszkańców, odbiór społeczny naszej decyzji będzie inny, należy szanować 
społeczeństwo. 

- Wójt stwierdził, że jest to urealnienie kosztów, woda realnie powinna kosztować 2,40, 
należy dążyć do urealnienia ceny. 

- radny Kacprzak Bolesław złożył wniosek o wzrost o 50% proponowanej stawki czyli 
o 10 gr. 

- radny Franas oznajmił, że komisja oświatowa miała ustalone stanowisko, co do cen, 
ale poszczególni radni mieli zdania odrębne, wniósł o przegłosowanie złożonego 
wniosku. 

Przewodniczący Rady oznajmił, że są dwa wnioski, pierwszy przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej a drugi radnego Kacprzaka 

- radny Franas poprosił o sprecyzowanie wniosków, aby nie było nieporozumień. 
- radny Kacprzak dodał, że wnioskuje o wzrost obu mediów o 5,5%. 

Przewodniczący Rady ogłosił pięciominutową przerwę. Po wznowieniu posiedzenia pani 
Skarbnik przedstawiła ostateczną cenę wody i ścieków przy wnioskowanym wzroście. 

- radny Worach Przewodniczący Rady przedstawił wnioski podlegające głosowaniu. 
1. Wniosek radnego Pawlika – woda 2,16 brutto, ścieki 4,00 brutto 
2. Wniosek radnego Kacprzaka – woda 2,04 brutto, ścieki 3,67 brutto. 
Za wnioskiem radnego Pawlika głosowało 8 radnych, za wnioskiem radnego Kacprzaka 3 
radnych, 2 wstrzymało się od głosu. 
Za uchwałą w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków głosowało 8 radnych, przy 3 przeciw. 
Ad.8c. Projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny żyta przedstawił pan Kośka pracownik 
Urzędu. 

- radny Pawlik dodał, że radni uznali jednogłośnie aby ceny żyta w 2014 roku 
obowiązywała w obecnej wysokości, aby uniknąć podwyżek pozostałych podatków i 
opłat. 

- sołtys wsi Dęba stwierdził, że obniża się dochód gminy w postaci podatków a 
zwiększa inne opłaty 

- radny Worach Przewodniczący Rady stwierdził, że podatki nie są obniżane ani nie 
wzrastają. 

- Wójt oznajmił, że podatek jest najniższy w powiecie. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie  obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 
do obliczenia podatku  rolnego na obszarze gminy Poświętne w roku 2014 głosowało 12 
radnych – jednogłośnie. 

- radny Pawlik w imieniu przewodniczących komisji przedstawił motywy, którymi 
kierowała się rada przy ustalaniu wysokości podatków i braku jego wzrostu. 

Ad.8.d. Uchwała w sprawie podatku od nieruchomości została przyjęta jednogłośnie. 
Ad.8.e. Uchwała w sprawie podatku od środków transportu została przyjęta jednogłośnie. 
Ad.8.f. Projekt uchwały przedstawiła pani Duraj Sekretarz Gminy, omówiła powody dla 
których zmieniono tytuł uchwały, dodała, że zmiana ta nie wpływa na treść. Nabycie prawa 
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użytkowania wieczystego powoduje, że gmina nie będzie ponosić żadnych opłat z tym 
związanych.Za przyjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 
Poświętne prawa użytkowania wieczystego nieruchomości położonej w obrębie miejscowości 
Gapinin-Kolonia głosowało 13 radnych – jednogłośnie. 
Ad.8.g. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 
Poświętne przedstawił pan Kośka pracownik Urzędu. 

- Wójt przedstawił powody złożenia skargi. Zapoznał zebranych z podjętymi 
działaniami oraz wykonanymi pracami usprawniającymi odpływ wody. W tym roku 
mieliśmy powódź i żadne rowy nie były w stanie odprowadzić takiej ilości wody, 
jednakże z rozmów przeprowadzonych z tą panią wynika, że oczekuje ona wykonania 
kanalizacji burzowej a inne rozwiązania ja nie interesują. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Poświętne 
i odrzuceniem skargi głosowało 12 radnych. 
Ad.8 h. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na 
lata 2013-2016 przedstawiła pani Duraj Sekretarz Gminy. Uzupełniające informacje 
przedstawiła pani Podlasek Kierownik GOPS-u. 
pytań i uwag nie było. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 
2013-2016 głosowało 13 radnych – jednogłośnie. 
Ad.8.i. Projekt uchwały przedstawiła pani Kośka Skarbnik Gminy. Omówiła zmiany, jakie 
powstały pomiędzy sesją a komisjami, o których nie poinformowano radnych a są konieczne 
do podjęcia tą uchwała. Jedną z istotniejszych zmian w budżecie jest zakup pakietu 
oprogramowania dla urzędu koniecznego ze względu na przejście gminy na VAT oraz 
likwidacją zakładu usług komunalnych i przejęcie jego zadań, szczególnie związanych z 
poborem należności za wodę i ścieki a także gospodarki odpadami. Obecnie naliczenia za 
śmieci są wykonywane ręcznie i to podwójnie. W obecnym roku po rozmowach z dostawcą 
planowane jest 20 tys., pozostała część w roku przyszłym. Bez zmiany oprogramowania urząd 
nie jest technicznie przygotowany do przejęcia zakładu. 
- uwag i pytań nie było 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014 głosowało 13 
radnych – jednogłośnie. 
Ad.8.j. Projekt uchwały przedstawiła pani Kośka Skarbnik Gminy, dodała, że uchwała ta jest 
konsekwencją zmian w budżecie oraz przedstawia wprowadzone nowe inwestycje. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej głosowało 13 
radnych – jednogłośnie. 
Ad. Nie było. 
Ad.10. Radny Kacprzak stwierdził, że przewidział wcześniej, że wnioskując o niższą 
podwyżkę wody będzie posądzony o populizm, dodał, że kwestie ta p[pozostawia ocenie 
rady. 

- sołtys wsi Brudzewice Kolonia pytał o termin zakończenia prac związanych z 
funduszem sołeckim. 

- Wójt omówił realizację funduszu na poszczególnych sołectwach, dodał, że niektóre 
prace zakończono pozostałe są w trakcie. Miesiąc czasu usuwaliśmy uszkodzenia 
spowodowane czerwcową powodzią. Korzystamy z usług prywatnych 
przedsiębiorców, ale nie wszyscy mogą wystawiać faktury, dlatego planujemy zakup 
trzeciego ciągnika, ponieważ jest bardzo dużo prac remontowych. 

- radny Kwaśniak stwierdził, że był wnioskodawcą pozostawienia wszystkich stawek na 
ubiegłorocznym poziomie, dlatego wstrzymałem się od głosu 
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- radny Kacprzak stwierdził, że jego wniosek nie był populistyczny, oparty był na 
konsultacjach z kilkoma radnymi, wielu miało mieszane uczucia na ten temat, 
podziękował radnemu Kwaśniakowi za odważne prezentowanie swojego stanowiska. 

- radny Pawlik stwierdził, że nie należy się usprawiedliwiać a należy kierować 
rozsądkiem, demokracja zwyciężyła 

W związku z zakończeniem dyskusji i wyczerpaniem zagadnień przewidzianych pod obrady, 
radny Worach Przewodniczący Rady o godzinie 1331 zamknął posiedzenie XXIX Sesji Rady 
Gminy. 
 
Protokołował 

Przewodniczący Rady Gminy 
Bolesław Kośka 

Mieczysław Worach 
 


